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یادداشتیادداشت

اعضای دفاتر 59 گانه انجمن س��ینمای جوانان 
ایران متشکل از فیلمسازان و عکاس��ان در سراسر 
کش��ور طی اقدامی هماهنگ به کودکان غزه خون 

اهدا خواهند کرد. 
 

امیرحسین شفیعی نمایش »فریاد غزه« را در تالار 
اندیشه حوزه هنری و همزمان با برگزاری همایش 

بزرگ »غزه تنها نیست« اجرا می کند. 
 

پویانمایی )انیمیشن( ویژه شهید عباس دوران با 
عنوان »عباس« با حضور رضا میرکریمی کارگردان 

این پویانمایی سه شنبه شب در شیراز رونمایی شد. 
 

اکران فیلم س��ینمایی»امروز«به کارگردانی رضا 
میرکریمی از صبح دیروز در گروه سینمایی استقلال 

آغاز شد. 
 

نیکی کریمی با اظهار تأسف از کشتار بی رحمانه 
در غزه گفت: برایم عجیب است در عصر اینترنت و 
ارتباطات چنین فاجعه جهانی درحال وقوع اس��ت 
و هرکس هر کاری دلش بخواهد، انجام می دهد اما 

اتفاقی نمی افتد. 
 

نرگ��س محمدی بازیگ��ر مجموع��ه تلویزیونی 
»س��تایش« خبر ممنوع ال��کاری اش در تلویزیون را 
نادرست خواند و گفت: این خبر صحت ندارد و تنها از 

سوی برخی رسانه ها مطرح شده است. 
 

»س��تار اورکی« آهنگس��از فیلم جدایي ن��ادر از 
سیمین از پایان ساخت موس��یقی برای مجموعه 
تلویزیونی »مولانا« و همچنین همکاری با کارگردان 

سوری در مجموعه »باب المراد« خبر داد. 
 

اجرای نخست نمایش »سوءتفاهم« که با استقبال 
مخاطبان روبه رو ش��د به زنده یاد خسرو شکیبایی 

تقدیم  شد. 
 

خوانندگی تیتراژ »نبش جنت آب��اد«، ویژه برنامه 
عید فطر شبکه س��ه به محمدرضا هدایتی و پژمان 

جمشیدی  رسید. 
 

شهر فرانسوي کن با همکاري چیني ها پذیرفته 
است تا جشنواره فیلمي به سبك کن با برنامه هاي 

فرهنگي و توریستي را در شرق چین راه بیندازد. 
 

جاناتان دمي کارگ��ردان فیلم »س��کوت بره ها« 
بازتاب صداي بس��یاري از چهره هاي  هالیوود شد و 

رفتار اسراییل در غزه را محکوم کرد. 

اخبار كوتاه
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غرض نقشی است کز ما باز ماند

از زمان کودکی و نوجوانی همیش��ه این س��ؤال 
برایم مطرح ب��ود که برخی کاس��ب های محل در 
عین حال که خودش��ان تقریباً همیشه در مغازه و 
محل کارشان حاضر و ناظر هستند و همه می توانند 
شخص شخیص خودشان را ببینند چرا عکس شان 

را قاب می کنند و به دیوار مغازه می آویزند.  
آن روزها عکس ها هنوز س��یاه و س��فید بود، اما 
برخی عکاس ها همان عکس��ه ای س��یاه و سفید 
را به صورت دس��تی به صورت رنگی درمی آوردند 
ک��ه صاحبان عکس کل��ی با آن ح��ال می کردند. 
عکس رنگی علی آقا دوچرخه ساز در مغازه ایشان 
یك توجیه منطقی داش��ت و آن این ک��ه علی آقا 
طاس طاس بود، اما عکس ایشان بر خلاف صاحب 
عکس مزین به یك خرمن موی مشکی بریانتین 
زده، مجع��د و آلاگارس��ن ب��ود. می ش��د این طور 
توجیه کرد که حس��رت مو علی آقا را بر آن داشته 
تا سی سال پیش از ظهور رایانه خانگی و پدیده ای 
به نام فتوشاپ کلی پول خرج کند تا عکاسی »هما« 
با تروکاژهای عکاسی موهای عکس یك هنرپیشه 

خارجی را به کله بی موی علی آقا مونتاژ کند.  
پسرخاله خودم یك عکس رنگی به قیمت های 
آن روز بسیار گران داشت که عکاس��ی »فرد« آن را 
به عن��وان نمایش کارهای نمونه خ��ود در ویترین 
عکاسخانه گذاش��ته بود. این پس��رخاله عزیز یقه 
پالتو ماهوت خود را تا زیر گلو بالا کش��یده دست 
چپ خود را برای نمایش س��اعت »وس��ت اند واچ« 
و انگش��تر عقیق زیر چانه نهاده بود. به این هیبت 
یك جفت لپ گل انداخته، یك ست کامل سبیل 
دسته موتوری و کلاه شاپو هم اضافه کنید تقریباً 
می توانید کل عک��س مش��ارالیه را در ذهن خود 
مجسم نمایید. مدت ها فکر می کردم که پسرخاله 
چرا در فصل تابستان پالتو زمستانی خود را به آتلیه 
عکاسی برده، زیر نور و گرمای پروژکتورهای قوی 
یقه پالتو را تا زیر چانه بالا زده، کلی عرق ریخته و با 
آن عکس گرفته است، مگر عکس با کت و شلوار چه 
عیبی داشت. بعدها که پایم به سینما باز شد، تازه 
فهمیدم که آلکاپون چنین می کرده است و چنین 

کنند بزرگان! 
اینه��ا همه توجی��ه بود ام��ا هنوز برای��م کاملًا 
قانع کننده نبود، تا عکسی که حاج محمدرضا، یکی 
از معروف ترین سوهان پزهای قم در اوایل دهه چهل 
شمس��ی در مغازه خود نصب کرد؛ گش��اینده این 
راز شد. تفاوت این عکس با عبای نایینی و پیراهن 
سفید و چهره نورانی حاج محمدرضا، با عکس های 
دیگ��ر در آن بود که زیر آن به خط خوش ش��عری 
نوش��ته بود که دقیقاً به س��ؤالی که مدت ها ذهن 
کودکانه و نوجوانانه مرا به خود مش��غول کرده بود 

پاسخ می داد:  
غرض نقشی است کز ما باز ماند
که هستی را نمی بینم بقایی

حالا حدوداً پنجاه  س��ال از آن روزگار گذش��ته 
و علی آقا دوچرخه س��از و حاج محمدرضا هر دو به 
رحمت خدا رفته اند، خدا هر دو آنه��ا را در این ماه 
مبارک رمضان، م��اه رحمت واس��عه الهی غریق 
رحمت و مش��مول عنایات خاصه خود فرماید، اما 
هنوز خاطره عکس علی آقا دوچرخه ساز در کوچه 
پس کوچه ه��ای خاطره های کودک��ی و نوجوانی 
حقیر باقی مانده که هیچ فکر می کنم اصل عکس 
حاج محمدرضا با همان ش��عر به خ��ط خوش در 
زیر آن در مغازه سوهان فروش��ی که امروز پسران و 
نواده های حاجی آن را اداره می کنند وجود داشته 
باشد. تا پارسال که به قم رفتم بود، این لحظه و الآن 
را نمی دانم.  پس نتیجه می گیریم که گرفتن عکس 
در فیگورهای مختلف و در صورت داش��تن وقت و 
حوصله راس��ت و ریس کردن یك آلبوم درس��ت 
و حس��ابی به صورت  هارد پیپر یا الکترونیکی کار 
بسیار پسندیده و خوبی است و کمك می کند که 
چون هستی بقایی ندارد از انسان یك نقشی برای 
آیندگان باقی بماند. شاید یکی در آینده پیدا شد و 
در ماه مبارک رمضانی یادی کرد و طلب مغفرتی... 

مثل همین حالا که دیدید اتفاق افتاد.  
طفلك علی آقا دوچرخه ساز پیش از ظهور پدیده 
جهانی ش��دن دار دنیا را وداع گفت و عکس وی هیچ 
کمکی به جهانی ش��دن آن مرحوم نکرد. آن مرحوم 
همچون مثل سایر هم عصرهای خود اصولاً از پدیده 
جهانی ش��دن که قرار بود چهار پنج دهه بعد ظهور 
کند هیچ خبری نداشت، طبیعتاً در این خصوص هیچ 
داعیه ای هم نداش��ت. فرزندانش هم شغل او را ادامه 
ندادند که هنوز در مغازه بشود عکسش را دید. اصولاً 
چون کارشان ش��غل آزاد بود و عزل و نصب نداشت. 
همان یك عکس هم برای تمامی عمر کاری ایشان 
کفایت می کرد. حالا فرض کنیم چون »هس��تی را 
نمی بینم بقایی« یك صاحب منصب امروزی بخواهد 
کاری کند که اولاً نقش��ی از او باز ماند و ثانیاً در عصر 
جهانی شدن دوستداران عکس او را شیر، توییت سند 
و... کنند و در اینستاگرام، فیس بوک، توییتر و... در مرآ 
و منظر جهانیان قرار دهند. این جا دیگر هنر »عکاسی 
فرد« و »عکاس��خانه هما« کارس��از نیست. صاحب 
منصب مربوطه به یك تیم عکاسی یا حداقل به یك 
عکاس حرفه ای نیاز خواهد داشت که لحظه او را تنها 
نگذارند و هیچ لحظه ای را بدون شکار رها نکنند. از 
آن جا که در این وضع خاص نه تنها هس��تی را بقایی 
نیست بلکه مناصب هم بنا به طبیعت خود موقتی 
هستند و بقایی ندارند و وقتی دو تا »بی بقایی« با هم 
ضرب ش��وند، خیلی بی بقا و بی وفا می شوند. دیگر 
مثل موارد پسرخاله حقیر و علی آقای دوچرخه ساز 
یادشده را یك عکس با یك فیگور کفایت نمی کند.  
تعداد عکس ها در این خصوص بسیار مهم و کارساز، 

بلکه بسیار ضروری اند. 
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 نویسنده حرفه ای
 بر مبنای جایزه نمی نویسد

من فکر نمی کنم گرفتن یا نگرفتن جایزه در روال 
کاری یك نویسنده تأثیر زیادی بگذارد، شاید برای 
آدم هایی که در ذهن شان دوست دارند جایزه بگیرند 
با این دیدگاه که جایزه تمام زندگی ادبی و هنریشان 
را ضمانت می کند این طور باش��د ک��ه آن هم غلط 
است. چون ما نویسندگان زیادی داریم که تاکنون 
جایزه های معتبری برده اند اما در این که بشود ثابت 
کرد واقعا نویسنده هس��تند، جای بحث و مناقشه 

وجود دارد.  
شاید برگزاری این  جشن ها و اهدا این جوایز فقط 
بتواند کمی  شوروحال در ادبیات ما ایجاد کند چون 
دوره های رکود ادبیات ما نس��بت به اوجش بیشتر 
است اما مس��لما نویس��نده ها معطل این نیستند 
که از بنیاد جایزه بگیرند تا به نوش��تن ادامه دهند.  
اگر نویس��ند ه  ای هم با این انتظار می نویس��د باید 
دیدگاهش را عوض کند. حتی گاهی گرفتن جایزه 
برای نویس��ندگان تبدیل به یك کابوس می شود، 
برای این که بعد از گرفتن جایزه توقعی نسبت به آثار 
آنها ایجاد می شود که شاید در آثار بعدیشان نتوانند 
آن را رفع کنند و در همان س��طح و اندازه بنویسند، 
بنابراین جوایز می تواند هم مخرب باشد و هم خوب. 

به هر حال حتما بنیاد گلشیری هم دلایل خاص 
خودش��ان را برای متوقف کردن این جایزه دارند اما 
نکته مهم این است که خود نویسند ه ها با خودکفایی 
از این جوایز به نوش��تن ادامه دهند.  نه این که صرفا 
برای به دست  آوردن یك جایزه خاص بنویسند، البته 
برُد جایزه های ادبی در ایران خیلی محدود تر و کمتر 
از جایزه های سینمایی اس��ت.  ادبیات هم چه این 
جایزه ها باشند و چه نباشند راهش را باید ادامه دهد 
و ما نویسند ه ها هم باید داستان بنویسیم.  به نظر من 
بزرگ ترین جایزه را خود مردم به ما می دهند.  زمانی 
که کتابی منتش��ر می کنیم و م��ردم کتاب هایمان 
را می خوانند، درباره اش ح��رف می زنند و آن را نقد 
می کنند، بهترین جایزه برای ما نویسنده ها محسوب 
می ش��ود.  باید به این نکته ه��م توجه کنیم گاهی 
نویسنده به جایزه اعتبار می دهد و گاهی هم جایزه 
به نویس��نده اعتبار می دهد. نویس��نده های زیادی 
هستند که هم شناخته شده و معتبر هستند و هم 
جایزه ای نبرده اند، بنابراین بعی��د می دانم که نبود 
جایزه گلش��یری لطمه ای به ادبیات ما بزند.  برگزار 
کردن یا نکردن این جایزه میل خودش��ان اس��ت، 
چون قطعا یك نویس��نده حرفه ای بر مبنای جایزه 

نمی نویسد  . 
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»مسی«  درجشنواره فیلم ونیزهوشنگ ابتهاج:  دلم خون است! معتمدآریا روي صحنه تئاتر

هوشنگ ابتهاج به کشتار کودکان فلسطینی 
 در غ��زه واکن��ش نش��ان داد و گف��ت:  دل��م

 خون است. 
ای��ن ش��اعر پیشکس��وت در پ��ی کش��تار 
فلسطینی ها در نوار غزه و فجایعی که این روزها 
توسط رژیم صهیونیستی رقم می خورد، به ایسنا 
گفت:  این روزها با دیدن این تصاویرِ س��یاه دلم 
خون است و گفتن از این خونریزی ها هم دردی 
دوا نمی کند. در این خونریزی ها یك طرف زور 
می گوید و طرف دیگر دس��تش خالی اس��ت و 
دنیا با بی تفاوتی کامل چشم بر آن بسته است. 
ابتهاج با اشاره به روند این جنایت ها در دنیا گفت: 
به طورکلی همه دنیا این طور ش��ده است و سر 
هر قضیه ای که اتف��اق می افتد به همین طریق 
بی تفاوت است. سیاستمدارانِ دنیا هم که تابع 
شرکت های ملی و تجاری خودشان هستند و به 
همین خاطر دست از این جنایت ها برنمی دارند. 

یازدهمی��ن دوره بخ��ش مس��تقل »روزه��ای 
ونیز« فهرست 14 فیلم را اعلام کرد و مستندی از 
»مسی« در مراسم اختتامیه روی پرده خواهد رفت. 

بخش روزهای ونیز ک��ه همتای بخش دو هفته 
کارگردانان جش��نواره کن است، طبق اعلام قبلی 
با فیلم »ی��ك روی یك« ب��ه کارگردانی »کیم کی 
دوک« از کره جنوبی آغاز می ش��ود و فیلم »مسی« 
س��اخته »آلک��س دی ایگلس��یا«، درباره س��تاره 
آرژانتینی تیم فوتبال بارسلونا نیز پایان بخش این 
رویداد سینمایی خواهد بود؛ هر دو فیلم در بخش 

غیررقابتی حضور خواهند داشت. 
12فیلم دیگر بخش رقابتی روزهای ونیز شامل 
مجموع��ه ای از س��اخته های کارگردانان آش��نا و 
ناآشناست که از جمله مطرح ترین آنها می توان به 
حضور »لاورنت کانته«، کارگردان فرانس��وی اشاره 
کرد. هفتادویکمین جشنواره فیلم ونیز از 27اوت تا 

6سپتامبر برگزار خواهد شد. 

فاطمه معتمدآریا هنرمند 53ساله کشور، پس 
از  مدت��ی دوری از تئاتر با نمایش »نن��ه دلاور« به 

کارگردانی زهرا صبری امروز روی صحنه می رود. 
معتمدآری��ا در فیلم ه��ای کارگردان��ان بزرگ 
س��ینمای ایران چون به��رام بیضایی، محس��ن 
مخملباف، رخش��ان بنی اعتماد و بهمن فرمان آرا 
بازی ک��رده و بازی او بارها مورد توجه و تحس��ین 
قرار گرفته است. از دیگر بازیگران ننه دلاور، بهناز 
جعفری، فاطمه نقوی و س��تاره پسیانی هستند. 
نمایش نن��ه دلاور و فرزندان او داس��تان پیرزنی را 
روایت می کند که در زمان جنگ همراه با دو پس��ر 
و دختر لالش فروشنده دوره گرد است و از کمبود 
و قحطی س��ود می برد. این اثر نمایشی تلفیقی از 
حضور بازیگران و اجرای عروس��کی است. نمایش 
ننه دلاور و فرزندان او از پنجشنبه 2 مرداد ساعت 
20:18 و از روز سه شنبه 7 مرداد ساعت 20 در تالار 
چهارسوی مجموعه تئاترشهر روی صحنه می رود. 

اتحادیه ناش��ران و کتابفروش��ان طی بیانیه ای 
اعتراض خود را نس��بت به پولی شدن شابك اعلام 
کرد. نادر قدیانی، رئی��س  این اتحادیه در بیانیه ای 
اعتراض خود را نس��بت به پولی شدن شابك اعلام 
کرده و نوش��ته اس��ت: به نظر می رس��د موسسه 
خانه کتاب بدون مش��ورت ب��ا معاونت فرهنگی و 
یك طرفه تصمیم گی��ری کرده اس��ت.  نهادهای 
دولتی نمی توانند برای شابك قیمت گذاری داشته 
باشند و صحبت از پولی شدن آن کنند.  خانه کتاب 
عملا یك موسسه شبه دولتی است و درآمد و بودجه 
دولتی دارد، اما باید اعلام کنیم که در شرایط حاضر 
ناشران قادر به پرداخت وجه برای شابك نیستند. 
هفته گذش��ته نجفعلی میرزایی، مدیرعامل خانه 
کتاب، اعلام کرده بود: برای کاس��تن از مشکلات، 
امسال چند سرفصل را در دستور کار قرار داده ایم؛ 
اول این که »ش��ابك« از حالت رایگان خارج خواهد 

شد و به فروش خواهد رسید و پولی می شود.

اعتراض به پولی شدن شابک 

شهروند | بنیاد گلشیری از توقف برگزاری »جایزه 
ادبی هوشنگ گلشیری« با انتشار یك بیانیه خبر داد؛  
بیانیه اي که در آن با اشاره به شرایط طاقت فرسا بیان 
شده است: »بهتر است در وضع کنونی آن نیرو و منابع 
اندکی را که برای بنیاد گلش��یری باق��ی مانده وقف 
بخشی دیگر از هدف های مندرج در اساسنامه بنیاد 
کنیم که به دلیل مشغله نفسگیر جایزه تا حدی مغفول 
مانده اس��ت.« این بنیاد اعلام کرد پس از برگزاری 13 
دوره جایزه هوشنگ گلشیری، به این نتیجه رسیده 
که بهتر است برگزاری این جایزه را متوقف کند. این در 
حالي است که جایزه هوشنگ گلشیری از ابتدای دهه 
80 فعالیت خود را آغاز کرد و تا به امروز توانسته عنوان 
معتبرترین جایزه ادبی ایران را به خود اختصاص دهد.  
جایزه ای که از ابتدا با چهار برگزیده  اصلی به استقبال 
کتاب های  س��ال قبل می رفت.  این روند س��الانه به 
غیر دو دوره که بنیاد در اعتراض به روند سختگیرانه 
ممیزی، تصمیم به دوس��الانه برگزار ک��ردن جایزه 
گرفته بود ادامه داشت، ولی از س��ال 1391 کتاب ها 
تنها در دو زمینه بهترین مجموعه داستان اول  سال و 
بهترین رمان اول  سال مورد بررسی قرار می گیرند که 
این اقدام با مخالفت های بسیاری روبه رو شد. حالا اما 
 در تیرماه 93 این بنیاد خبر از توقف برگزاري این جایزه 

 داستان نویسي مي دهد. 
جایزه های خصوصی در ایران  سال به س��ال کمتر 
مي ش��وند و دیگر جایزه ای با اعتبار گذشته به وجود 
نمی آید.  این در حالي اس��ت که فض��ای ادبی مان در 
این چند س��ال با رکود همراه ش��ده اس��ت. از سویي 
رسانه هایی که مستقیم و حرفه ای به موضوع ادبیات 
می پرداخته اند از لحاظ کمی انگشت  شمار و از لحاظ 
کیفی و بی  جان ش��ده اند، از س��وي دیگر کتاب ها به 
سختی مجوز می گیرند و بعد از آن رسانه ای برای ارایه 
و معرفی خود نمی بینند.  از طرفی معتبرترین نشریات 
ادبیات داس��تانی ای��ران نیز با وجود س��ختگیری ها 

معلق ش��ده اند. حالا با این شرایطِ س��خت امید بود 
که جایزه های خصوصی  با اعتباری مثل جایزه بنیاد 
گلش��یری، با معرفی برگزیده های خود موانع معرفی 
کتاب را از میان بردارند ولی متاس��فانه این اتفاق هم 
نیمه تمام ماند.  در این میان نکته ای که نباید از آن غافل 
شد یکطرفه نگاه کردن به ش��رایط و مشکلات است.  
اگر بخواهیم فقط کمی واقع بین باشیم باید قبول کنیم 
که در دوره   حداقلی ها  برگزار نشدن جایزه گلشیري 
اگر چه یك ترفند سیاسی از سوی برگزار کنندگان آن 

در اعتراض به سانسور و ممانعت از انتشارکتاب خوب 
باشد یا نباشد،به هر حال بودنش  از نبود آن بهتر بود. 

در همین زمینه حسین سناپور ازجمله نویسندگاني 
اس��ت که پیش از این موفق به دریاف��ت جایزه ادبي 
گلشیري شده است، درگفت وگو با »شهروند« ضمن 
ابراز تاسف از توقف این جایزه گفت: »جایزه های ادبی 
ما در س��ال های اخیر یکی یکی درحال متوقف شدن 
هستند. جایزه ادبی گلش��یری هم جزو جوایزی بود 
که می توانس��ت در حوزه ادبیات ما تاثیرگذار باش��د 

و ب��ه جریان نقد ادب��ی دامن بزند.« نویس��نده کتاب 
»نیمه غایب« از تاثیرات منفي ای��ن قبیل اتفاقات در 
حوزه ادبیات س��خن گفت و ادامه داد: »حذف شدن 
هر کدام از این جوایز ادبی می تواند به جریان کتاب  و 
کتاب خوانی ما صدمه بزند.  جایزه بنیاد گلشیری هم 
به دلیل این که از دیگر جوایز ادبی مشهورتر و معتبرتر 
بود جایگاه خاص��ی در ادبیات ما داش��ت.  نمی دانم 
گرفتن این جای��زه بر خود نویس��ندگان چه تاثیری 
می گذاش��ت اما این جایزه به کتاب های خوب کمك 
می کرد که بیشتر بفروشند و به نویسندگان آن اعتبار 

می داد.«
حال اگر فرض را بر این قرار بدهیم که مس��ئولان 
بنیاد مجبور به انتخاب یك گزینه بوده باشند، بنا به 
سبکی که هوشنگ گلشیری در تمام زندگی   ادبی اش 
داش��ت و همیش��ه س��عی در حمایت از نسل جدید 
می کرد، منطقی  است بنیاد انتخاب خود را بر حمایت 

از نویسندگان کتاب اولی قرار دهد.  
در بخشی از بیانیه بنیاد گلش��یري این طور آمده 
اس��ت: » بیش از 14 س��ال از گام اول برای تأسیس و 
برگزاری جایزه هوشنگ گلشیری می گذرد؛ یعنی 
از آن هفتمین روز پس از رفتنش که بر س��ر مزارش 
عهد کردیم جای��زه ای به نامش پایه گ��ذاری کنیم 
و به این ترتیب به یکی از آخرین خواس��ته های عمر 
پرثمر و سرش��ار از خلق و ت��لاش و تکاپویش برای 
اعتلای ادبیات داس��تانی ایران عمل کنیم . امروز اما 
به این نتیجه رسیده ایم که بهتر است در وضع کنونی 
آن نیرو و مناب��ع اندکی را که برای بنیاد گلش��یری 
باقی مانده وقف بخش��ی دیگر از هدف های مندرج 
در اساس��نامه بنیاد کنیم . اینك اما بر آن شده ایم تا 
تلاش هایمان را معطوف به غنی تر کردن وب سایت 
بنیاد کنیم تا منابع مربوط به هوش��نگ گلش��یری 
را هرچه کامل تر در اختیار علاقه مندان این نس��ل و 

نسل های آینده قرار بدهیم.«

معاون هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در جمع 
هنرمندان از تسویه بدهي اهالي هنر تا پایان شهریورماه 

امسال خبر داد. 
علی مرادخانی در محل مرکز هنرهای نمایش��ی در 
تجمع شماری از هنرمندان کشور گفت: عدالت امری 
نسبی است و ممکن است از نظر برخی موردی عدالت 
باش��د و از نظر عده ای نباش��د اما من ق��ول می دهم تا 

شهریور بدهی مرکز به اهالی تئاتر را بپردازم. 
او درب��اره مبلغ بدهي ها اف��زود: 13 میلیارد بدهی و 
22 میلیارد پول داریم و با مش��کلات زی��ادی روبه رو 
هستیم. زیرساخت ها باید ایجاد شود ولی بزرگ ترین 
مش��کل اهالی تئاتر مسأله بدهی هاس��ت. مرادخاني 
گفت:  سال گذش��ته طرحی خدمت دکتر جهانگیری 
دادم و ایش��ان گفتند که بخش��ی از بدهی های وزارت 

 را پرداخ��ت می کنم و امس��ال 4 میلی��ارد تومان قول
 پرداخت داده اند. معاون هنری وزارت ارشاد تأکید کرد: 
واقعیت ها را باید گفت و با شهرداری و آموزش وپرورش 

صحبت کردیم تا امکانات آنها را در اختیار بگیریم. 
این مقام مس��ئول درباره مبلغي که تاکنون از دولت 
گرفته شده گفت: ما امس��ال 2 میلیارد و 100 میلیون 
تومان پول از دولت گرفته ای��م که 900 میلیون تومان 
آن را به تئاتر داده ایم و یك میلیارد و 100 میلیون تومان 
در معاونت هنری برای بخش های دیگر مانده اس��ت. 
رئیس مرکز هنرهای نمایشی نیز خطاب به هنرمندان 
حاضر گف��ت: دول��ت تدبیر و امی��د خ��ود را مدیون 
هنرمندان به ویژه اهالی تئاتر می داند و امیدواریم امروز 
 بتوانیم بدهی ها را بدهیم و گروه ها س��الی یك بار اجرا 

داشته  باشند. 

معاون هنري وزير ارشاد خبر داد

تسویه بدهي تئاتري ها تا پایان شهریور

در جشن باش��کوهی که به مناسبت بیست سالگی 
کمپانی دریم ورکز انیمیش��ن برگزار ش��د، ارکس��تر 
سمفونیك لس آنجلس و ارکستر  هالیوود بول به اجرای 

برنامه  پرداختند. 
کمپانی دریم ورکز انیمیشن سالگرد بیست سالگی 
خ��ود را در س��الن  هالیوود ب��ول برگزار کرد.  ارکس��تر 
سمفونیك لس آنجلس و ارکستر  هالیوود بول به رهبری 
توماس ویلینز مسئولیت اجرای موسیقی این جشن را 
برعهده داشتند.  بیش از 30 هزار نفر در این جشن حضور 
به هم رس��اندند تا در حین تماشای کلیپ های مختلف 
از فیلم های دریم ورکز، آهنگ های این دو ارکس��تر را با 
همراهی جك بلك و آهنگس��ازان بزرگی مانند  هانس 
زیمر و الکساندر دسپلا گوش کنند. بیل داماشك، مدیر 
ارشد بخش خلق انیمیش��ن کمپانی دریم ورکز گفت:  

دریم ورکز تا به حال روزی مانند این به خود ندیده است. 
زیمر که به نظر می رسید از این که می بیند دریم ورکز بعد 
از بیست سال چقدر راه طی کرده خوشحال است، گفت: 
من به خاط��ر این که از روی صحنه رفتن می ترس��یدم 
تبدیل به آهنگساز فیلم های سینمایی شدم. موقعی را 
یادم می آید که بیشتر رویاپردازی می کردیم تا کار و برای 
خود اسمی نداشتیم.  حالا می توانیم در  هالیوود بول اجرا 
و در تالار کنسرت دیزنی تمرین کنیم.  اگر می خواهید 
یك گروه موسیقی گاراژی داش��ته باشید، گاراژ خوبی 
هم داشته باشید بد نیس��ت!  هری گرگسون-ویلیامز 
گفت:  فیلم های دریم ورکز طبیعتی لذتبخش دارند که 
فوق العاده است. خیلی کم پیش می آید که کند باشند 
و همیشه رنگارنگ هس��تند. کمپانی دریم ورکز خالق 

شماری از پرطرفدارترین انیمیشن ها ست.  

 جشن باشکوه بیست سالگی
 کمپانی دریم ورکز انیمیشن برگزار شد

ناتاشا   امیری
نویسنده

| پوریا یادآوران  |   

مش��اور فرهنگی رئیس جمهوری معتقد اس��ت 
صنعت س��ینما در اندیش��ه مقام معظم رهبری از 
جایگاه والا و ویژه ای برخوردار است و این جایگاه تنها 
جنبه نظارتی ندارد بلکه جنبه های حمایتی مهمی 

نیز در آن دیده می شود. 
حسام الدین آشنا مشاور فرهنگی رئیس جمهوری 
درب��اره دغدغه های فرهنگی مق��ام معظم رهبری 
و اشاره ایش��ان به وجود اش��کال در حوزه فرهنگ 
که در دیدار با ش��اعران مطرح کردند، به مهر گفت: 
دغدغه های مقام معظم رهبری در دو جلسه متفاوت 
یکی جلسه شاعران با مقام معظم رهبری و دیگری 

دیدار اعضای هیأت دولت با ایشان مطرح شد. 
بخش��ی از خبره��ای مرب��وط به جلس��ه  مقام 
معظم رهب��ری با اعض��ای هیأت دولت به ش��کل 
رس��می منتش��ر ش��د و بخش دیگر هم قرار نبود 
منتش��ر ش��ود و البته از س��وی دولت هم منتش��ر 
نخواهد ش��د. اما این موضوع در اصل مطلب یعنی 
دغدغه های مقام معظم رهبری که هم��واره حوزه 

 فرهنگ برای ایش��ان در اولویت بوده است، تفاوتی
 ایجاد نمی کند. مش��اور فرهنگی رئیس جمهوری 
تأکید ک��رد: از س��ال های گذش��ته و در دولت های 
متفاوت دغدغه ها و اولویت بندی های فرهنگی مقام 
معظم رهب��ری به رئیس جمهوری منتقل ش��ده و 
بالطبع در دولت یازدهم هم این اتفاق افتاده اس��ت. 
اما آنچه در عملکرد دولت ها مهم و حیاتی است شیوه 
عملی ک��ردن رهنمودهای ارزش��مند مقام معظم 
رهبری اس��ت. از همین رو دولت یازدهم خودش را 
مصمم و موظ��ف می داند که رهنمودهای ایش��ان 

در همه حوزه ها به خصوص ح��وزه فرهنگ و هنر را 
مدنظر قرار دهد. او با اشاره به این مطلب که در دولت 
یازدهم گزارش های دقی��ق از وضع واقعی فرهنگی 
کشور ارایه خواهد شد، گفت: یکی از برنامه های مهم 
دولت یازدهم در حوزه فرهنگ و هنر این اس��ت که 
این دولت گزارش های بس��یار دقیق تر و وسیع تری 
را از وضع واقعی، تهدیدات و فضای رقابتی در عرصه 
فرهنگ به مقامات ارشد نظام ارایه خواهد کرد تا اگر 
قرار است تصمیماتی گرفته ش��ود با توجه به وضع 

واقعی در عرصه فرهنگ باشد. 

آش��نا در پاس��خ ب��ه این ک��ه س��ینما به عنوان 
پرمخاطب ترین هنر تا چه اندازه می تواند در مس��یر 
محقق ک��ردن نظ��رات و دغدغه ه��ای مقام معظم 
رهبری حرکت کند؟ گفت: صنعت سینما در اندیشه 
مقام معظم رهبری از جایگاه والا و ویژه ای برخوردار 
است و ایش��ان تنها به جنبه نظارتی بر سینما توجه 
ندارن��د بلکه جنبه های حمایتی را نی��ز مدنظر قرار 
می دهند. مطمئن باش��ید بهترین فیل��م در حوزه 
سینمای دینی یا حتی س��ینمای اجتماعی بدون 
حمایت مقام معظم رهبری قابل تولید نبوده و نیست. 
مش��اور فرهنگی رئیس جمهوری در پایان عنوان 
کرد: ضم��ن این که مق��ام معظم رهب��ری موضع 
خودشان را درباره س��ینما به کرات گفته اند، ایشان 
معتقدند که س��ینما کلید پیشرفت کش��ور است و 
اگر این نگاه توسعه گرانه و پیش��رفت مدار را نسبت 
به س��ینما لحاظ کنیم قطع��ا بخش عم��ده ای از 
دغدغه های رهبر معظم انق��لاب در حوزه فرهنگ 

برآورده خواهد شد. 

مشاور رئیس جمهوری: 

 از وضع فرهنگی 
گزارش های واقعی می دهیم 

جايزه ادبی گلشیری بعد از 13 دوره به کار خود پايان داد

سکوت گلشیري


